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Spørgsmål nr. 704 (Alm. del) fra Folketingets Transportudvalget:  

 

”Vil ministeren oplyse, om der indgår overvejelser om at ind-

bygge en prioritering i det system, der anvendes til booking af 

køreprøver således, at nyerhvervelse af kørekort prioriteres over 

generhvervelse af kørekort, når der er ventetid på køreprøver?” 

 

Svar: 

 

Justitsministeriet har til brug for besvarelsen af spørgsmålet indhentet en 

udtalelse fra Rigspolitiet, der har oplyst følgende: 

 

”Rigspolitiet kan oplyse, at det er kommunerne, der udbyder kø-

reprøverne til kørelærerene/eleverne gennem Kommunernes 

Landsforenings (KL) køreprøvebookingssystem. 

 

Til brug for besvarelsen af spørgsmålet har Rigspolitiet under-

søgt fordelingen mellem nyerhvervelser og generhvervelser i 

forbindelse med praktiske køreprøver for kategori B i 2019. Re-

sultatet viser, at der i 2019 var 14.472 generhvervelser mod 

121.824 førstegangserhvervelser. I opgørelsen er der ikke med-

regnet køreprøver i forbindelse med ombytning af udenlandske 

kørekort. Da antallet af generhvervelser er relativt begrænset set 

i forhold til førstegangserhvervelser, er det Rigspolitiets umid-

delbare vurdering, at en sådan prioritering vil have en mindre 

effekt på nedbringelse af ventetiderne.” 
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